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Sektor gospodarenja odvojeno prikupljenim suhim reciklabilnim otpadom na području  

Grada Zagreba u posljednjih dvadeset osam mjeseci ne doživljava nikakve ozbiljne promjene, 

što znači da se i dalje ne ispunjava osnovna svrha ove djelatnosti – recikliranje.  

 

Nastavak odvojenog prikupljanja bez sortirnice ujedno znači kontinuirani gradski 

trošak za zbrinjavanje odvojeno prikupljenog materijala, što je još i pojačano nakon uvođenja 

plavih vrećica kroz novi način prikupljanja i naplate komunalne usluge. Suprotno 

očekivanjima, nova gradska uprava nije krenula s analizom stanja, usporedbom raspoloživih 

opcija te hitnom realizacijom izabrane varijante nego se u glavnom gradu Republike Hrvatske 

nastavilo s dokazano nepotpunom i skupom praksom odvojenog prikupljanja bez temeljne 

infrastrukture za zatvaranje kruga od otpada do nove vrijednosti.  

 

Začudno je da niti zatečeni projekt sortirnice kapaciteta devet tona po satu s izdanom 

građevinskom dozvolom unutar Servisno-operativnog centra Jakuševec nije niti ozbiljno 

razmotren, a kamoli da je poslužio za brzo kompletiranje neefikasnog i skupog sustava. Tim 

prije što je poznato kako se ovakva postrojenja, zajedno s montažnom halom u uvjetima 

riješenog zemljišta mogu izvesti za manje od godine dana i time u relativno kratko vrijeme 

značajno promijeniti okolnosti za gospodarenje reciklabilnim tvarima.  

 

S obzirom da su štete od nečinjenja velike te da se i dalje ne nazire nikakav zaokret u 

tom pogledu, Klub zastupnika Domovinskog pokreta i Zelena lista u Gradskoj skupštini Grada 

Zagreba pripremio je dokument – Analizu stanja i opcija za razvoj sustava za gospodarenje 

suhim reciklabilnim otpadom za razdoblje do 2029. kojim obrazlaže važnost ove teme te traži 

od gradonačelnika i gradske uprave izjašnjavanje u što je moguće kraćem roku. 

 

Donošenje ovog zaključka ne proizvodi fiskalne učinke, te za njegovo donošenje nije 

potrebno priložiti obrazac IPFU. 

 

 

 

 


